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Č.j. UHK/DFF/2023/4703 
 

ZÁPIS ze zasedání  
Akademického senátu Filozofické fakulty UHK 6/2023, 

konaného dne 16. února 2023 
v zasedací místnosti SM4 

 
Přítomni: dr. Joukl, doc. Šandera, doc. Daneš, doc. Beran, dr. Trousil, Mgr. Burianová, Roman 
Vyšanský, Pavlína Žďárská 
 
Omluveni: dr. Hrubeš, Anna Tecza, Jaroslav Neubauer 
 
Senátorka Pavlína Žďárská se s přijatou omluvou na jednání dostavila po úvodním slovu 
předsedy senátu. 
 
 
Dr. Joukl, předseda senátu, přivítal všechny přítomné členy. V úvodu uvedl, že do bodu různé 
navrhuje zařadit diskusi a poté návrh usnesení, které se týká dlouhodobého stavu 
podfinancování humanitních oborů v ČR, rozdílů mezd mezi akademiky, kdy na stejných 
pozicích dostávají odlišné finanční ohodnocení v závislosti na oboru. Podnět vzešel z Fakulty 
humanitních studií Univerzity Karlovy, kde akademický senát přijal usnesení požadující nápravu 
tohoto stavu.  
Dr. Joukl připomněl, že AS FF UHK v listopadu 2022 hlasováním per rollam podpořil petici FF 
UPOL „Výzva na podporu humanitních a sociálněvědních oborů“. I přes probíhající jednání stále 
nedošlo k nápravě této situace, přistupuje se k radikalizaci (chystané protesty či stávková 
pohotovost). 
Dr. Joukl uvedl, že k alokaci prostředků se přistupuje ze dvou úhlů, a to jakým způsobem 
alokuje prostředky MŠMT a jak se rozdělují v rámci univerzity na provoz jednotlivých fakult. 
V diskusi doc. Daneš zmínil, že hlavním problémem je nastavení výše KENu, kdy technické obory 
mají až trojnásobně vyšší hodnotu KENu než obory humanitní. Dr. Trousil podotkl, že je třeba 
vnímat i hospodaření uvnitř univerzity. 
 
Na jednání dorazila Pavlína Žďárská a dr. Joukl konstatoval, že senát je v tuto chvíli 
usnášeníschopný. 
 
Informoval přítomné, že ze zasedání je pořízen zvukový záznam z důvodu vyhotovení zápisu. 
 
 
Dr. Joukl dal hlasovat o navrženém programu jednání: 
 
Program: 
 
1. Vyhlášení voleb kandidáta na funkci děkana/děkanky FF UHK 

• Harmonogram voleb 

• Ustanovení volební komise 
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2. Zahájení přípravy změny Volebního řádu AS FF UHK z důvodu přechodu na elektronické 
volby 

3. Různé 

Hlasování o navrženém programu jednání: 
Akademická komora: Studentská komora: 
Pro:                5 Pro:                 3 
Proti:             0 Proti:              0 
Zdržel se:      0 Zdržel se:       0 
Nepřítomni:  1 Nepřítomni:   2  

Akademický senát Filozofické fakulty UHK schválil navržený program jednání. 
 

1. Vyhlášení voleb kandidáta na funkci děkana/děkanky FF UHK 

Jak bylo avizováno na minulém jednání AS FF UHK, dr. Joukl informoval přítomné o konci 
funkčního období dr. Prouzy k 30. červnu 2023 a tedy nutnosti vyhlášení voleb kandidáta na 
funkci děkana/děkanky FF UHK pro další období. AS FF UHK rozhodl, že na svém 6. zasedání 
vyhlásí tyto volby a přistoupí k jejich organizaci. 

Dr. Joukl požádal přítomné senátorky a senátory o hlasování o vyhlášení voleb. 

Návrh usnesení: 
AS FF UHK vyhlašuje volby kandidáta na funkci děkana/děkanky FF UHK. 

Hlasování  
Akademická komora: Studentská komora: 
Pro:                5 Pro:                 3 
Proti:             0 Proti:              0 
Zdržel se:      0 Zdržel se:       0 
Nepřítomni:  1 Nepřítomni:   2  

Akademický senát Filozofické fakulty UHK schválil navržené usnesení. 

 
Dr. Joukl dále uvedl, že dle Jednacího řádu AS FF UHK musí senát za účelem přípravy a řízení 
volby kandidáta ustanovit nejméně tříčlennou volební komisi z členů AS FF UHK, jejímž 
předsedou je člen zaměstnanecké komory AS FF UHK.  
Lhůty a úkony spojené s volbou kandidáta vyplývající z Jednacího řádu FF UHK: 

Úkon Lhůta 
Vyhlášení voleb kandidátů na funkci 
děkana 

 
nejpozději 3 měsíce před 
skončením mandátu Schválení nejméně tříčlenné volební 

komise na přípravu a řízení voleb 
 
Vlastní volba kandidáta 

nejpozději 1 měsíc před 
skončením mandátu 

Odevzdání návrhů a přihlášek kandidátů: dle určení voleb. Komise 
Zveřejnění seznamu kandidátů a jejich 
volebních programů, svolání AO 

nejméně 14 dní před volbou 
(abec. řazení) 

Veřejné zasedání akad. obce FF UHK a 
následný volební akt AS FF UHK                            
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Do volební komise pro přípravu a řízení voleb byli navrženi: doc. Šandera, doc. Beran, Dr. Tousil, 
Pavlína Žďárská.  
Dr. Joukl požádal přítomné o schválení navržených členů. 
 
Návrh usnesení: 
Akademický senát FF UHK souhlasí s navrženým složením komise pro přípravu a řízení 
voleb kandidáta na funkci děkana/děkanky FF UHK v tomto složení: 
Doc. Martin Šandera 
Doc. Zdeněk Beran 
Dr. Michal Trousil 
Pavlína Žďárská 
 
Akademická komora: Studentská komora: 
Pro:                5 Pro:                 3 
Proti:             0 Proti:              0 
Zdržel se:      0 Zdržel se:       0 
Nepřítomni:  1 Nepřítomni:   2  

Akademický senát Filozofické fakulty UHK schválil navržené usnesení. 
 
Členové komise se shodli, že po skončení jednání AS přistoupí k volbě předsedy komise. 

2. Zahájení přípravy změny Volebního řádu AS FF UHK z důvodu přechodu na 
elektronické volby 

Dr. Joukl informoval přítomné o shodě senátorů ohledně zahájení příprav změny Volebního 
řádu AS FF UHK z důvodu přechodu na el. volby, ke které došlo na minulém zasedání. Pro 
přípravu je nutné zvolit pracovní skupinu, která bude tímto úkolem pověřena. Navrženými 
kandidáty jsou: Dr. Hrubeš, Dr. Joukl, Mgr. Burianová. 

Návrh usnesení: 
Akademický senát FF UHK souhlasí s navrženým složením pracovní skupiny pro zahájení 
příprav změny Volebního řádu AS FF UHK z důvodu přechodu na elektronické volby 
v tomto složení: 
Dr. Milan Hrubeš 
Dr. Miroslav Joukl 
Mgr. Klára Burianová 
 
Akademická komora: Studentská komora: 
Pro:                4 Pro:                 3 
Proti:             0 Proti:              0 
Zdržel se:      1 Zdržel se:       0 
Nepřítomni:  1 Nepřítomni:   2  

Akademický senát Filozofické fakulty UHK schválil navržené usnesení. 
 
Dr. Joukl podotkl, že k pracovní skupině se může kdokoliv z nepřítomných senátorek a 
senátorů připojit později. 
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3. Různé 
 
• Jak v úvodu avizoval dr. Joukl, v rámci 6. zasedání AS FF UHK navrhuje schválit usnesení 

týkající se dlouhodobého stavu podfinancování humanitních oborů v rámci ČR. 
 
Návrh usnesení: 
Akademický senát Filozofické fakulty Univerzity Hradec Králové na svém třetím zasedání 
v červenci 2022 podpořil petici „Výzva na podporu humanitních a sociálněvědních oborů“.  
Nyní konstatujeme, že zatím nedošlo k takovému řešení, které by vedlo k nápravě situace 
nebo k rozptýlení obav zaměstnanců filozofických fakult v České republice. Současná 
rozjitřená situace kolem mezd na filozofických fakultách v České republice nás vede k 
vyjádření důrazné podpory všem iniciativám, které upozorňují na kritickou situaci 
spojenou s podfinancováním filozofických fakult a stavem mezd jejich zaměstnanců, na 
ohrožení humanitních a sociálněvědních oborů na vysokých školách v České republice. 
Akademický senát FF UHK chápe vyvíjené úsilí akademických senátů filozofických fakult, 
Asociace děkanů filozofických fakult, odborových organizací a dalších orgánů a aktérů na 
vysokých školách v České republice jako oprávněné pokusy o řešení stávající kritické 
situace a vyzývá k tomu, aby fakultní i univerzitní orgány, další zainteresovaní aktéři ve 
svém úsilí na svých fakultách, univerzitách a v jednání s MŠMT a vládou České republiky 
vytrvali. Všem, kteří s porozuměním chápou tyto iniciativy, děkujeme za projevenou 
podporu a solidaritu.  

 
Proběhla diskuse, v rámci které byla mimo jiné řešena otázka protestů, případně stávky. Bylo 
zdůrazněno, že symbolická stávka nebude mít důrazný vliv na vyřešení této situace. Byla 
zmíněna vzájemná spolupráce a propojení humanitněspolečnských fakult v celé ČR a 
především nutnost přizvání k jednání s vládou zástupce těchto fakult (Asociaci děkanů FF). 
 
Dr. Joukl dal hlasovat o navrženém usnesení. 
 
Akademická komora: Studentská komora: 
Pro:                5 Pro:                 3 
Proti:             0 Proti:              0 
Zdržel se:      0 Zdržel se:       0 
Nepřítomni:  1 Nepřítomni:   2  

 
Akademický senát Filozofické fakulty UHK schválil navržené usnesení. 
 
Z jednání se omluvil doc. Daneš. 
 
 
• Doc. Šandera upozornil na přetrvávající technické problémy v učebnách na budově B, kdy 

se akademici neustále potýkají s nefunkční technikou. Upozornil, že zaměstnanci Centra 
služeb často nedokáží problém sami vyřešit a požádal o jejich lepší proškolení. Dr. Trousil 
navrhl sestavil manuál, kde by byly uvedeny nejčastější problémy a jejich řešení. 
Dr. Trousil dále zmínil velmi špatnou akustiku v učebnách a nevyhovující klimatické 
podmínky v učebnách směrem na Gočárovu třídu, kdy z důvodu hluku z hlavní ulice nejde 
otevřít okna a v místnosti je po krátkém čase nedýchatelno. 
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Zcela nevyhovují a zdravotně nevhodné jsou sedačky v učebnách B9 a B16, dr. Trousil 
navrhl nákup podsedáků. 

Dr. Trousil dále požádal o informaci, kdy budou na budově B instalovány katederní 
nástěnky. 

Je třeba zabývat se neplněním termínů ze strany dodavatelů. 

V diskusi zaznělo, že tento oprávněný požadavek je nutné prioritně řešit. AS pověřuje 
předsedu senátu, aby se touto záležitostí důrazně zabývalo kolegium děkana FF.  

Doc. Šandera uvedl, že podnět by měl jít i k velkému senátu. Bylo domluveno, že zápis 
z jednání bude rozeslán všem členům AS UHK a zmíněna byla i možnost pozvat tyto 
senátory na naše jednání. 

• Předseda senátu dále potvrdil, že přijaté usnesení týkající se podfinancování humanitních 
oborů v ČR zašle předsedům akademických senátů zbývajících fakult UHK a předsedům ak. 
senátů ostatních filozofických fakult v ČR.  

• Dr. Trousil vznesl dotaz, zda by nebylo možné začínat jednání senátu od 9:30. Dr. Joukl 
uvedl, že začátek jednání bude moci být vzhledem k již probíhající výuce ošetřen až pro 
příští akademický rok.  

• Senátor Vyšanský požádal o prověření dostatečného počtu kreditů v bloku PV 1 POKD. Doc. 
Šandera prověří a dá na vědomí. Bylo řečeno, že nejrychlejší a nejlepší způsob je 
kontaktovat přímo garanta studijního programu. 

 
Příští zasedání proběhne 16. března 2023 (podklady do 7. března 2023) 

 
 
 

PhDr. Miroslav Joukl, Ph.D., v. r. 
předseda AS FF UHK 

 
 

doc. PhDr. Martin Šandera, Ph.D., v.r. 
místopředseda za AK AS FF UHK 

 
 

Mgr. Klára Burianová, v.r. 
místopředsedkyně za SK AS FF UHK 


